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1. DANI HRVATSKIH GEODETA
Rovinj, 21-23. travnja 1995.

»IX. susret geodeta Hrvatske« i »II. sabor Hrvatskoga geodetskog društva«

Odluka o organizaciji i održavanju Dana hrvatskih geodeta i II. sabora Hrvatskoga
geodetskog društva donijeta je na 2. sjednici predsjedništva HGD-a održanoj 20. prosinca
1994. u Varaždinu. Tako se, nakon dugih 5 godina, mogla konačno ostvariti težnja hrvatskih
geodeta da se unatoč teškim ratnim uvjetima tradicionalno okupe, i to ovaj puta u dragulju
prelijepe Istre i Hrvatske - u gradu domaćinu Rovinju.

Na istom je sastanku potvrđen Organizacijski odbor tog skupa u sastavu: Jasminka
Obrež-Špoljar - predsjednica, Stjepan Galić - dopredsjednik i Aldo Sošić - član-domaćin,
te ostali članovi: Franjo Ambroš, Josip Majetić, Senko Škeva i Damir Medak. Također je
određen i Tehničko-operativni odbor sastavljen od članova Istarske udruge geodeta, na čelu
s Aldom Sošićern kao predsjednikom. To je tijelo trebalo djelovati izvršno i koordinativno,

Sudionici 1. dana hrvatskih geodeta
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pa je zato nazvana Izvršni odbor. Da se u njegovu radu kao i u radu Organizacijskog odbora
neki članovi nisu iskazali svojom aktivnošću, ne treba isticati.

U više je navrata bilo dogovorena na koji način najoptimalnije učiniti svu potrebnu
pripremu za ovakav opsežan skup. U veljači 1995. godine, predstavnici organizacijskog i
izvršnog odbora održali su zajednički sastanak u Rovinju, na kojem su bili nazočni i
predstavnici Jadran-turista, kojima je bila povjerena organizacija smještaja. Obiđeni su
predviđeni hoteli, izabrana je dvorana za svečanu i radnu sjednicu 1. dana hrvatskih
geodeta, a koja je namijenjena i održavanju II. sabora HGD-a, pregledani su športski tereni
te dogovorena sala za svečanu večeru. Također je određena tzv. kontakt-soba za promidžbu
skupa i koordinaciju sa sredstvima javnog priopćavanja, te je pokrenuto rješavanje još
nekih prijeko potrebnih pojedinosti.

Na trećoj sjednici predsjedništva HGD-a, koja je održana u Zagrebu 21. ožujka 1995,
donesene su odluke o prihvaćanju izvješća Organizacijskog odbora oko izvršenih priprema
i usvojeni prijedlozi za nastavak rada. Svim udrugama raspodijeljeni su pripremeljeni
materijali za IX. susret i II. sabor, te prijavnice za smještaj u suradnji s Jadran-turistorn.
Premoćnom većinom donešena je i odluka da se od sudionika neće ubirati nikakva
kotizacija , a troškove održavanja skupa nastojat će se pokriti od uplate izlagača i doznaka
sponzora.

Unatoč kratkom vremenu započelo se izradom i štampanog materijala - stručnih
izvješća predviđenih za tematski dio sjednice ovog impozantnog skupa. Izrada plakata,
logotipa i prigodne omotnice povjerena je Quitinu Bassaniju, umjetniku rodom iz Istre.
Uostalom, i sam predsjednik HGD-a, akademik Petar-Krešimir Colić također je zdušno
uložio trud i vrijeme pred početak i u tijeku održavanja 1. dana hrvatskih geodeta za njihov
potpuni uspjeh.

Radno predsjedništvo: Aldo Sošić, dipl. inž., akademik Krešimir Čolić
i Jasminka Obrež-Špoljar. dipl. inž.
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Program 1. dana hrvatskih geodeta objedinio je svečano-radni i športsko-rekreacijski
dio, a također je bilo isplanirano i održavanje II. sabora Hrvatskoga geodetskog društva.
Tako je naš skup i formalno započeo svečanim otvaranjem, uz uvodno intoniranje državne
himne i odavanje počasti preminulim kolegama i kolegicama, te palim braniteljima Domo
vine, nakon čega su uslijedili pozdravni govori.

Prvi se skupu obratio predsjednik HGD-a prof. dr. se. Petar-Krešimir Čolić, prvi i
dosad jedini geodet redoviti član HAZU. Sadržaj njegova pozdravnoga govora objavlju
jemo u cijelosti, uz ispriku autora što je ipak imao malu tremu i nehotice ispustio predzadnji
pasus.

I'
I

I
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DANI HRVt rIBti:m.,.
\i

Predsjednik HGD-a akademik Krešimir Čolić

Štovane dame i gospodo, uzvanici i gosti, kolege i kolegice

Ugodna mi je dužnost i izuzetna čast otvoriti prvi opći skup članova Hrvatskog
geodetskog društva, kojega smo u slobodnoj i samostalnoj Republici Hrvatskoj osnovali još
1993. godine. Ovaj IX. susret geodeta Hrvatske, u gradu Rovinju od 21. do 24. travnja
1995. god., prema novome zovemo DANI HRVATSKIH GEODETA. Slobodan sam
zamoliti da taj naslov - možda u pogodnijem obliku: Hrvatski geodetski dani - zadržimo i
u budućnosti.
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Unatoč poteškoćama zbog ratnih događanja i njihovih posljedica, geodetska struka u
našoj domovini može se pohvaliti značajnim uspjesima u radu od prošlog našeg XIII.
susreta održanog u Opatiji 1990. god., a osobito u tek proteklih 1-2 godine dana:
• Odmah nakon osnivanja HGD-a pristupilo se osnivanju geodetskih županijskih udruga

i taj važan posao završen je u tijeku 1994. god., te ih za sada imamo ukupno 16, ali su
neke susjedne županijske udruge još međusobno spojene.

• Formiran je ustroj HGD-a, donesen Statut i drugi normativni akti nužni za uspješan rad,
a pridonijeli smo i izradi prijedloga Osnovnoga geodetskog zakona, te bili nositelji posla
na Zakonu o geodetima i Komori hrvatskih geodeta.

• U sklopu HGD-a uspostavljeno je 9 (devet) stalnih stručnih odbora (uvažavajući pravila
FIG-e), te Sekcija za kartografiju, a osniva se Sekcija za fotogrametriju i daljinska
istraživanja, te je predviđeno još osnivanje potrebnih ad hoc-odbora i sekcija.

• Osobito je uznapredovala međunarodna suradnja, tako da je Hrvatska u ožujku 1994.
godine postala punopravnim članom FTG-e, tj. Svjetkse udruge geodeta, na njezinu XX.
kongresu u Melbourneu. Također smo primljeni u članstvo IAC, Međunarodne karto
grafske udruge, a još prije Hrvatska je ušla u CERCO-Europski komitet mjerodavan za
službenu kartografiju, gdje nas zastupa Državna geodetska uprava.

• Odmah po priznanju samostalnosti naše države od strane Europske unije osnovano je uz
presudnu podršku profesora Helmuta Moritza, najvećeg geodeta svijeta i velikog prijate
lja hrvatske geodezije, najprije Hrvatsko povjerenstvo za geodeziju i geofiziku pri
Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti, da bi tako realizirano privremeno članstvo
Hrvatske u Internacionalnoj uniji za geodeziju i geofiziku (IUGG) i s time u Internacio
nalnoj asocijaciji za geodeziju (IAG), najznačajnijim svjetskim znanstvenim tijelima za
geodeziju, moglo biti pretvoreno konačno u stalno članstvo na predstojećoj XXI.
Generalnoj asembleji IUGG sa svih 7 njezinih asocijacija (udruga), na čelu s najstarijom
IAG, koji se veliki skup održava u Boulderu (Colorado, SAD) u vremenu od 2. do 14.
srpnja 1995.

• »Geodetski list«, čiji je sjajni glavni urednik prof. dr. se. Nedjeljko Frančula, najvažnija
je sada javna dokumentacija o radu HGD-a i županijskih geodetskih udruga.

• Zahvaljujući navedenom i ostalom vrijednom radu, naši geodeti su već uspjeli ostvariti
zapažene rezultate i zapažene prezentacije svog djelovanja, ali i održati niz značajnih
predavanja, npr. prigodom obilježavanja 75. obljetnice Tehničkih fakulteta Sveučilišta u
Zagrebu, i drugo.

• Treba spomenuti da je povodom 40. obljetnice Tehničkog muzeja u Zagrebu velikim
zalaganjem prof. dr. se. Božidara Kanajeta otvorena i stalna izložba pod naslovom
»Muzeorarna zemljomjerstvo - katastar«,

• Osobito značajna bila je jedinstvena izložba »Zagreb na geodetsko-katastarskim zemljo
vidima i u zemljišnim knjigama«, postavljena povodom 900. obljetnice Zagrebačke
biskupije i prvog spomena grada Zagreba.

• Učinio bih krivo ako ne spomenem i izložbu o sjajnim kartama Dalmacije i Istre, koja
je najprije održana u Splitu, a zatim u Zagrebu i nekim drugim gradovima naše domovine.

• Neizostavno treba spomenuti još jednu veliku zaslugu nas geodeta: Republika Hrvatska
je od 1994. g. uključena u najmodernije međunarodne projekte, pa se ostvareni rezultati
u projektu EUREF (Europski referentni sustav), na bazi korištenja opažanja posebnih
satelita, znakovite sjedinjuju s Europom i cijelim svijetom - čitaj: geodetski korektno!

Zaključak: sve to je bio veliki posao, ali sa značajnim prinosima uspostavljanju i boljoj
budućnosti Hrvatskog geodetskog društva. pa s dosadašnjim radom predsjedništva HGD i
predsjedništva većine županijskih udruga možemo biti zadovoljni.

Za očekivati je da će u demokratskoj Republici Hrvatskoj geodezija i njezini djelatnici
doista dobiti status kakav zaslužuju prema svom značenju i velikom trudu bez kojega je
nemoguć željeni uspjeh na obnovi i razvitku naše zemlje. Zbog svega toga pozivam sve
nazočne kolegice i kolege da se priključe stručnom dijelu ovog skupa, kako bismo postigli
jedinstvo u mišljenju i stvaranju programa razvoja cijele naše geodetske struke za dobrobit
i svekoliki napredak slobodne, suverene i demokratske Republike, uskoro protegnute na
cijeli hrvatski teritorij.
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Zahvaljujem jedinom pravom pokrovitelju ovih Hrvatskih geodetskih dana, a to je
najviša znanstvena institucija u nas: HAZU - Razred za matematičke, fizičke i tehničke
znanosti. Ta je odluka donijeta na 3. (36.) redovitoj sjednici Predsjedništva Hrvatske
akademije znanosti i umjetnosti, održanoj 5. travnja 1995. god., kojoj se odluci pridružuje
i navedeni njezin Razred.

Posebno pozdravljam sve velikodostojnike i goste iz zemlje i inozemstva, koji su
svojom nazočnošću uveličali ovaj naš značajni i do sada iznimno veliki skup, ili su nam
poslali srdačne pozdrave i lijepe želje.

Zahvaljujem svima koji su nam sponzorstvom ili na neki drugi način pomogli u
organizaciji i uspješnom ostvarenju 1. dana hrvatskih geodeta i II. sabora Hrvatskog
geodetskog društva. Izražavam osobito zadovoljstvo što se ovaj jedinstveni susret geodet
skih stručnjaka iz cijele naše zemlje održava u dragulju Rovinju, jednom od najljepših
mjesta Istre i domovine nam Hrvatske!

Završavajući ovaj uvodni pozdrav izražavam - u svojstvu prvog predsjednika svima
nama zajedničkog Hrvatskog geodetskog društva - iskrenu zahvalnost brojnim kolegicama
i kolegama iz cijele zemlje koji su pridonijeli uspješnom radu pojedinih županijskih
geodetskih udruga, kao i Predsjedništva te svih postojećih tijela matičnog HGD-a ! Izraža
vajući Vam iskrene osobne lijepe želje, uvjeren sam da smo svi sretni i ponosni što ovdje

O\ l'\J

Ravnatelj Državne geodetske uprave Branimir Gojčeta, dipl. inž.
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1. dane hrvatskih geodeta ostvarujemo u zaista divnoj atmosferi i s rekordnim brojem od
čak oko 1500 uzvanika!

Zahvaljujem svima nazočnima na pozornosti, a slobodan sam zamoliti gospodina mr.
se. Lida Sošića, gradonačelnika Rovinja, da u ime domaćina uputi pozdrav svima nazočnim
hrvatskim geodetima. Hvala lijepa unaprijed, također i svima ostalim gostima i uzvanicima
na upućenim nam pozdravnim riječima i izrazima prijateljstva!

Pozdravne riječi uputili su našem skupu u Rovinju i nazočni uzvanici, pa ih sa
zahvalnošću navodimo prema redoslijedu:
• Ravnatelj Državne geodetske uprave Branimir Gojčeta, dipl. inž. geod., naglasio je da

u ozračju nove hrvatske države možemo biti ponosni da se na ovom svečanom skupu
okupio tolik broj geodeta, čime izražavamo našu spremnost da ispunimo zadaću koja nas
čeka u obnovi države. Gospodin ravnatelj je istaknuo da nema uspješnoga gospodarstve
nog razvitka bez razvijenoga katastra i zemljišne knjige (gruntovnice). »Posebno mi je
drago«, istaknuo je on, »da se ovaj skup održava u Rovinju, gdje sam osjetio u
kontaktima da se taj problem rješava i da je dovoljno identificiran od ljudi koji odlučuju
o ulaganjima u nove sustave.«

• Prodekan Geodetskog fakulteta Svučilišta u Zagrebu prof. dr. se. Teodor Fiedler uputio
je, u ime odsutnog dekana i oba prodekana, pregršt dobrih želja i lijepih pozdrava, ali
ujedno i od svih hrvatskih geodetskih znanstvenika i znanstvenonastavnih djelatnika.

• Gradonačelnik grada Rovinja mr. se. Lido Sošić pozdravio je skup sa zaista lijepim
riječima, a posebno je istaknuo osobnu povezanost s geodetskom djelatnosti, te iskrenu
sklonost ispravnom rješavanju njezinih napose lokalnih problema.

• Župan Županije međimurske Marijan Remušćak toplim je riječima izrazio svoje razumi
jevanje potreba u razvoju geodezije, te svoje iskreno divljenje nesebničnom trudu i
uspjehu djelatnika u geodetskoj struci Republike Hrvatske.

Nakon toga su riječ dobili dragi nam gosti iz inozemstva:
• Prof. dr. Hans Siinkel s Tehničkog sveučilišta (TU) Graz, koji je skup, osim u osobno i

u ime naših kolega iz Austrije, posebno pozdravio još po želji njegova kolege, profesora
Helmuta Moritza, predsjednika Internacionalne unije za geodeziju i geofiziku (IUGG) i
velikog prijatelja hrvatske geodezije, ali ujedno istakao i obostrano njegovanje plodono
sne suradnje između goedetskih stručnjaka naših dviju, po mnogočemu bliskih zemalja.

• Geometar Di Girolamo iz Bolzana (Italija), pozdravio je skup u ime Udruženja geodeta
iz Bolzana i u ime prof. Selvinia, predsjednika Fotogrametrijske i topografske unije
Italije.

• Gosp. Župančić iz Ljubljane zgodnom je kombinacijom slovenskog i hrvatskog jezika
prenio pozdrave i dobre želje u ime Zveze geodetov Slovenije.

• Na kraju skup je pozdravio domaćin Aldo Sošić, predsjednik Udruge geodeta Županije
istarske, koji je svima zaželio ugodan boravak u Rovinju, te puno uspjeha u radu za
dobrobit hrvatske geodezije.

Pored velikog zadovoljstva zbog visokog pokroviteljstva od strane HAZU, i to preko
njezina Razreda za matematičke, fizičke, kemijske i tehničke znanosti, našem je skupu -
uz ispriku zbog spriječenosti dolaska - pozdrave pismom uputio najprije predsjednik
Rektorskog zbora visokih učilišta Republike Hrvatske i rektor Sveučilišta u Zagrebu, prof.
dr. se. Marijan Šunjić.

Pismenim putem ispričala se i uputila dobre želje mr. se. Vinka Cetinski, zamjenica
ministra u Ministarstvu turizma RH. Također se telegramski ispričala objektivnom zauze
tošću i uputila nam lijepe želje ministrica Marina Dropulić-Matulović dipl. inž., koja je sada
na čelu i za nas geodete važnog Ministarstva prostornog uređenja, graditeljstva i stanovanja.
Ispričao se faksom zbog zauzetosti i prof. dr. Jure Radić, potpredsjednik Vlade RH i
ministar razvitka i obnove, te poželio »puno uspjeha u radu organizatorima i sudionicima
našeg skupa.«

Nakon ovog lijepog svečanog dijela uslijedio jeylodni radni dio našeg skupa, a tada
je predsjednika u radnom predsjedništvu akademika Colića, zamijenio Čedomil Degoricija,
dipl. inž. geod., dok je Jasminku Obrež-Špoljar zamijenio za povišenim i istaknutim stolom
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potpredsjednik Organizacijskog odbora, Stjepan Galić, inž. geod., svi troje istaknuti
dopredsjednici HGD-a.

Potom su prema programu podnesena sljedeća stručna izvješća:
1. Izvješće o reformi visokog školstva - zbog bolesti autora, prof. dr. se. Ladislava Feila,

dekana Geodetskog fakulteta u Zagrebu, izvješće je izložio prodekan prof. dr. se.
Teodor Fiedler.

2. Izvješće o reformi srednjega geodetskog školstva - ukratko je podnio Miroslav Pozder,
dipl. inž. geodezije, ravnatelj Srednje geodetske škole Zagreb.

3. Izvješće o ustroju Državne geodetske uprave - prezentirao je ravnatelj Branimir
Gojčeta, dipl. inž. geodezije.

4. Izvješće o prijedlogu Zakona o geodetima i komori hrvatskih geodeta izložio je Eduard
Križaj, dipl. inž. geodezije.

5. Nova dostignuća u hrvatskoj geodeziji uz poticaj i potporu Državne geodetske uprave
također je lijepo prikazao Branimir Gojčeta, ravnatelj DGU.

U nastavku jutarnjeg dijela skupa započeo je s radom II. sabor HGD-a, koji je
predvodio Eduard Križaj, dipl. inž. geod., također dopredsjednik HGD-a i predsjednik
Organizacijskog odbora li. sabora HGD-a. Prema usvojenom dnevnom redu, naš Sabor u
Rovinju je obuhvatio:
1. Izvješće Odbora za organizaciju Dana hrvatskih geodeta, odnosno IX. susreta geodeta

Hrvatske - izvjestitelj Jasminka Obrež-Špoljar , dipl. inž. geodezije.
2. Izvješće o djelovanju Hrvatskog gedetskog društva u 1994. godini - akademik Petar-Kre

šimir Čolić, predsjednik HGD-a.
3. Prihvaćanje godišnjeg obračuna za 1994. godinu - izvjestitelj Stjepan Galić, inž. geod.,

dopredsjednik HGD-a.
4. Utvrđivanje programa rada HGD-a za 1995. godinu - izvjestitelj opet Stjepan Galić.
5. Utvrđivanje proračuna HGD-a za 1995. godinu - isti izvjestitelj kao za točke 3. i 4.
6. Izvješće radne grupe za utvrđivanje članarine - izvjestitelj Čedomil Degoricija, dipl. inž.

geod., dopredsjednik HGD.
7. Pitanja i prijedlozi - voditelj Eudard Križaj, predsjedavajući II. sabora HGD.

Osobito želimo naglasiti da nas je zaista oduševio zbor Hrvatske srednje škole »Zvane
Črnja« iz Rovinja, pod ravnanjem gđe. Ines Viskić. Upravo su se ti mladi ljudi posebno
potrudili da nam uveličaju svečanost otvaranja 1. dana hrvatskih geodeta, a tome je puno
pridonijela i atraktivnost istarskog melosa na roženicama, u izvedbi učenika Osnovne škole
»Vladimir Gortan« iz Žminja.

Prijepodnevni dio rada II. sabora HGD-a, koji je obuhvatio sve osim zadnje točke
dnevnog reda, protekao je na najbolji način, jer su obje »programske« i sve tri »financijske«
točke za proteklu 1994. i tekuću 1995. godinu primljene jednoglasno od svih prisutnih
delegata iz županijskih geodetskih udruga. Tako je bespogovorno prihvaćen i iznos godišnje
članarine za 1995. od samo 120 kn, tj. mjesečno po 10 kn, uz mogućnost godišnje uplate u
dva dijela. Ujedno je izražena želja i spremnost većine naših županijskih udruga da, sa
zakašnjenjem, uberu zaostale članarine za 1994, te određene postotke dostave u Zagreb za
potrebe »Geodetskog lista«, kao i rad predsjedništva i drugih tijela zajedničkog nam
HGD-a.

Nakon podnevne pauze uslijedio je posebno šarmantan kulturni hepening, s otvore
njem dviju izložbi u hotelu »Park«. Predstavila su nam se dva umjetnika: Quintino Bassani,
akademski slikar, s Izložbom tempera, akvarela i ulja na temu Istre, te Guerino Sošić,
umjetnički fotograf s izložbom fotografija »Istarski kažuni«. Kulture i ljepote nikada
previše, pa su nam iznimno zadovoljstvo pružile mlade umjetnice Martina Gojčeta,
mezzosporan, i Eva Košir, klavir, studentice Glazbene akademije iz Zagreba, koje su
izvedbom skladbi Gounoda i Johanna Straussa dale poseban glazbeni ugođaj ovom popod
nevnom programu.

Poslijepodnevnim nastavkom radnog dijela naših rovinjskih druženja dominirala je
živa diskusija »sabornika« i ostalih nazočnih geodetskih stručnjaka na aktualnu tematiku
oko geodetske komore i stručnih izvješća. U raspravi u svezi sa stručnim izvješćima o
reformi visokog školstva, o reformi srednjeg školstva, o ustroju Državne geodetske uprave,
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o prijedlogu Zakona o geodetima i komori hrvatskih geodeta i izvješća o novim dostignu
ćirna u hrvatskoj geodeziji uz poticaj i potporu Državne geodetske uprave, davali su
odgovore ovim redom: prodekan Geodetskog fakulteta u Zagrebu prof. dr. se. T. Fiedler,
ravnatelj Srednje geodetske škole M. Pozder, ravnatelj Državne geodetske uprave B.
Gojčeta, te osobito E. Križaj. Da sve ne protekne doslovno usklađeno, pri samom kraju
nastavka radnog dijela našeg skupa došlo je ipak do ponekih malih neslaganja, ali i korisnih
sučeljavnja. Prema prijedlogu voditelja rasprave E. Križaja, a uz suglasnost sudionika
rasprave, nisu doneseni nikakvi zaključci, već se utvrdila trenutna problematika po pojedi
nim temama, što će sigurno biti uskoro iskorišteno.

Inače, od ranih jutarnjih sati započeli su i športski susreti, koje je predvodio gosp.
Samarđija iz katastra grada Zagreba, te mu se posebno zahvaljujemo što je cijelu
organizaciju vrlo uspješno potpuno sam obavio.

Za cijelo vrijeme skupa zainteresiranim je tvrtkama bila omogućena izložba geodetskih
instrumenata, pribora, informatičke opreme i softvera. Posebno nam je zadovoljstvo
naglasiti nadasve velik odaziv poduzeća iz Zagreba, Čakovca, Varaždina, Slavonskog
Broda, Dugog Sela i Ljubljane. Neočekivano veliki broj izlagača, izazvao je manje nevolje
s prostorom za izlaganje, ali uz dobru volju i razumijevanje i taj je problem brzo riješen na
opće zadovoljstvo.

Detalj s izložbe geodetskih instumenata, pribora, informatičke opreme i softvera

Najveselije je pak bilo u večernjim satima, kada smo osigurali dobru glazbu i još bolju
kapljicu, pa je susret dragih kolegica i kolega tekao u vedrom raspoloženju do sitnih
jutarnjih sati. Osobito je živo bilo u diskoklubu hotela Eden, gdje su geodeti ponovno
potvrdili svoju dobru kondiciju. Osim toga, domaćini su se potrudili da sudionicima skupa
omoguće i tradicionalne izlete u bližu i dalju okolicu. Vožnja brodom oko rovinjskih otoka
poseban je doživljaj za one koji znaju uživati u primorskom ugođaju, a oni rastrošniji imali
su mogućnosti »shoppinga« u Trstu.
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Kulminacija susreta je svakako bio subotnji »geodetski bal« u Vilas Rubinu, koji je
pripremila predsjednica Organizacijskog odbora 1. dana hrvatskih geodeta. Po prvi puta
našio se na okupu 1500 geodeta i gostiju, što je svakako ostavilo duboki dojam, a
organizatoru priuštila veliko zadovoljstvo. Cijelu noć nas je glazbom razveseljavao sustav
Marcedes-band s gostom večeri Mirkom Cetinskim. Posebnom je ugođaju pridonijela klapa
Leut iz Zadra, koja je raznolikim repertoarom ispunjavala želje za pjesmama iz svih
dijelova Lijepe naše, čime je još jednom izražena jedinstvo hrvatskih geodeta. Posebno
tiskan meni ujedno je trebao poslužiti kao uspomena na tu predivnu svečanu večeru.

Uslijedilo je i proglašenje pobjednika športskih susreta, te svačana podjela diploma,
pohvala i nagrada. Prigodna tombola razveselila je velik broj dobitnika,!. a organizirana je
uz pomoć gotovo svih udruga, poglavito sponzora Plive-Chicogo iz Cakovca, Mirne iz
Rovinja i Tvornice duhana Rovinj. Svima se i ovim putem najtoplije zahvaljujemo.

Valja istaknuti da je naš uspješni skup, a posebno nezaboravni geodetski bal, cijelo
vrijeme pratila videokamera Sandra Nikole iz studija »Documentum« iz Rovinja, kojemu
je povjerena izrada Videokasete. Tu prekrasnu uspomenu može naručiti svatko od kolegica
i kolega ili iz županijskih geodetskih udruga za dokumentaciju.

Na kraju se želimo zahvaliti u prvom redu svima koji su svojom nazočnošću pomogli
uspješnosti ovog dosad najvećega geodetskog skupa u voljenoj nam Hrvatskoj. Od srca se
toplo zahvaljujemo našim dragim gostima i uzvanicima, koji su nas sve razveselili svojim
odazivom i izrazima prijateljske naklonosti.

Posebna hvala Turističkoj zajednici i Jadran-turistu iz Rovinja na profesionalnom
pristupu i neprekidnoj pomoći organizatoru, te osobito na strpljivosti kojom su nas pratili
tijekom skupa. Zahvaljujemo se također od srca gradonačelniku grada Rovinja mr. se. Lidu
Sošiću na prijamu uzvanika u Gradskoj vijećnici, te na nezaboravnom razgledavanju
starogradske jezgre. Također iskrena hvala i Policijskoj ispostavi u Rovinju, koja se brinula
da sve protekne u miru i dostojanstvu, kako to i dolikuje najvećem skupu hrvatskih geodeta.

Završavajući ovo izvješće vjerujemo iz dubine duše da ćemo se svi s toga nezaboravnog
skupa rado sjećati naših divnih i nadasve korisnih druženja, te ostati u nadi da ćemo u miru
i s veseljem dočekati sljedeće, 2. dane hrvatskih geodeta.

Jasminka Obrež-Spoljar i A/do Sošić

IZVJEŠĆE O DJELOVANJU HGD-a U 1994. GODINI

Drage kolegice i kolege, delegati 2. sabora hrvatskoga geodetskog društva! Prema
odluci Predsjedništva, donijetoj na sjednici održanoj pred točno mjesec dana, zadužen sam
podnijeti izvješće o djelovanju Hrvatskoga geodetskog društva u 1994. godini. Neki nam
rezultati djelovanja županijskih geodetskih udruga još nisu poznati, a i 1. sabor našeg
društva održan je 29. travnja 1994. godine, dakle zamalo točno prije godinu dana. Zato ću
nastojati ovo izvješće maksimalno skratiti, ali uz navođenje i nekih bitnih aktivnosti u
proteklom dijelu tekuće godine 1995. Ovo tim prije što sam dosta važnih činjenica već
spomenuo u današnjem pozdravnom govoru na svečanom otvorenju IX. susreta, odnosno
1. dana hrvatskih geodeta.

U proteklom izvještajnom razdoblju održano je ukupno 7 sjednica Predsjedništva
HGD-a, uključujući i pripremnu sjednicu za ovaj značajni hrvatski geodetski skup. Uz to
su bile nužne i nekolike radne sjednice užeg sastava Predsjedništva i Nadzornog odbora
HGD-a, ali ja bih se zadržao samo na osnovnom kratkom prikazu navedenih sedam
sjednica, te na kraju sa suženim osvrtom završio na još nekim važnijim činjenicama, također
značajnim za točnu ocjenu, po meni nesumnjive uspješnosti rada Predsjedništva, pa čak i
cijelog HGD-a.
AD 1: Dana 31. siječnja 1994. godine održana je 2. sjednica proširenog Upravnog odbora
HGD-a, koji će na 1. saboru našeg društva prijeći u tzv. Predsjedništvo. Na toj sjednici se
raspravljalo uglavnom o formiranju radnih grupa za izradu novih normativnih akata našeg
društva, a to je, zar ne, jedan veoma važan posao.
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AD 2:Na posljednjoj sjednici Upravnog odbora HGD-a, održanoj dana 18. veljače 1994.
prodiskutirane su pripreme i zaduženja za 1. Sabor Hrvatskog geodetskog društva, te su
osnovani Čelni odbor, Izvršni odbor i Operativni odbor za taj naš presudni skup.
AD 3: Datum 8. travnja 1994. godine ostat će zabilježen u povijesti našeg Društva kao dan
kada je održan uspješni 1. sabor HGD-a ! Tada su doneseni važni normativni akti: Statut,
Poslovnik o radu Sabora, Pravilnik o radu suda časti, te odluke o članarini za 1994. godinu.
Osim toga 1. sabor donio je i odluku o potvrđivanju izabranih predsjednika naših
županijskih geodetskih udruga (više o tome u napisu objavljenom u »Geodetskom listu«).
AD 4: 29. travnja 1994. godine održana je važna konstituirajuća sjednica novog Predsjedni
štva uz nazočnost i predsjednika udruga kao i stalnih članova Predsjedništva, te su izabrani
pročelnici stručnih odbora, a broj tih odbora je zasada devet. Nakon te sjednice nastupio
je stanoviti prekid u radu, i to ne samo zbog ljetnih odmora, nego još više zbog moje
prometne nezgode i odlaska najstarijeg i najaktivnijeg našeg dopredsjednika gosp. Čedo
mila Degoricije, dipl. inž., u bolnicu. Mi smo na toj sjednici održali i dužan, a rekao bih i
lijep oproštaj od članova ranijeg Upravnog odbora, uz mali domjenak.
AD S: 23. rujna 1994. godine održana je jedna od sjednica Užeg predsjedništva baš pod
rukovodstvom kolege Degoricije, zbog mog još uvijek trajajućeg zdravstvenog oporavka u
svome domu. Na toj sjednici su uz druge rasprave učinjene sve pripreme za predstojeću
prijelomnu sjednicu u Varaždinu.
AD 6: Na 2. sjednici Predsjedništva HGD-a u Varaždinu 20. prosinca 1994. godine
razrađeni su i donijeti ovi važni zaključci odnosno odluke: - formiran je Odbor I. za
organizaciju IX. susreta geodeta Hrvatske odnosno 1. dana hrvatskih geodeta, pa Odbor II
- za organizaciju 2. sabora HGD-a i Odbor III - radna grupa za izradu prijedloga članarine
za 1995. godinu. Također su izvršena imenovanja zamjenika pročelnika stručnih odbora
odnosno sekcija, radi poboljšanja tih nadasve važnih radnih tijela HGD-a.

Koristim ovu priliku da vas pozovem na što intenzivnije sudjelovanje u radu ovih
tijela, jer će baš njihovo korisno djelovanje znatno pridonijeti radu čitavog HGD-a.
AD 7: 21. ožujka 1995. godine održana je, točno prema Statutom HGD-a zadanom roku,
3. sjednica Predsjedništva u Zagrebu: podnijeta je izvješće Organizacijskih odbora o
dogovorima u Rovinju, utvrđen prijedlog članarine za 1995. godinu, te definiran dnevni red
za svečano otvorenje 1. dana hrvatskih geodeta i za 2. sabor HGD-a. Zatim je utvrđen
prijedlog godišnjeg obračuna za 1994. godinu te programa rada i proračuna HGD-a za 1995.
godinu, ako i podnesena izvješće radne grupe za određivanje visine članarine u 1995. godini.

Mi to sve trebamo na današnjem 2. saboru još usvojiti - izglasati, a mislim da ste
uglavnom obradovani ukidanjem bilo kakve kotizacije za učesnike našeg skupa.

Obilnost rada Predsjedništva prikazuje također broj sjednica Užeg predsjedništva za
koje bih samo naveo da ih je bilo ukupno 6 (šest), zatim dolazi rad izabranih specijalnih
komisija i organizacijskih odbora radnih grupa za cijeli naš skup u Rovinju, kakvo u takvom
smislu i pogotovo opsegu još nije bilo.

Potrebno je na kraju barem spomenuti sve viši nivo našeg - svim članovima HGD-a
dostupnog jedinoga geodetskog časopisa »Geodetski list«, s učestalim informacijama stale
škog karaktera, a ne samo stručnih i znanstvenih članaka.

Bitno je istaknuti rad na ostvarenju izložbi, stručnih skupova i predavanja, npr.
povodom 900. obljetnice ishodišnog trigonometra Kloštar-Ivanićkog sustava, opsežan rad
na obilježavanju 900. obljetnice Zagrebačke biskupije, s posjetom Kaptolu, i osobito
kardinalu Kuhariću, te mnogo još drugih uspješnih aktivnosti, od kojih se uskoro očekuje
ostvarenje nekih kontakata značajnih za geodetsku struku u Hrvatskoj.

Na kraju ističem da je rad Predsjedništva HGD-a, užeg predsjedništva i Nadzornog
odbora permanentno održavan odvojeno i sav taj rad u ukupnom efektu čini se sasvim
korisnim. S obzirom na povremeno izbivanje nekoliko čelnih ljudi zbog bolesti i smrt našeg
vrijednog tajnika kolege Marijana Božićni ka, dipl. inž. geod., ukupni rezultati se mogu
ocijeniti više nego uspješnim.

Pozdravljam u svojstvu prvog predsjednika i sazivača 2. sabora HGD-a i uopće 1. dana
hrvatskih geodeta sve delegate na Saboru i sve ostale prisutne, a osobito naše supružnice,
supružnike i obitelji svih nazočnih geodetskih stručnjaka naše Domovine.
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Htio bih Vam na koncu još svratiti pozornost da je geodetska izložba povodom 900.
godišnjice Zagrebačke biskupije i prvog spomena grada Zagreba, prema brojnim ocjenama
uopće najuspješnija manifestacija koja je popratila taj događaj. Zbog toga Vas pozivam da
kupite ovdje katalog te izložbe, koji smo donijeli, mislim u još 300 raspoloživih komada.
Željeli smo Vas razveseliti, jer se može za relativno skromnu cijenu doći do tog zaista
vrijednog dokumenta ne samo za našu geodeziju, već za našu umjetnost i kulturu uopće.
Primjerke kataloga inače mogu pojedinci ili cijele županijske geodetske udruge, kao i svi
drugi zainteresirani, još uvijek naručiti kod gđe. Matije Franić u Zavodu za katastar i
geodetske poslove grada Zagreba.

I konačno: osjećam sada da ću uskoro moći zajedno i s nekim dopredsjednicima
HGD-a otići s dužnosti, u miru i s ponosom. Tada će mladi kolege i kolegice preuzeti i
pametno nastaviti naš posao na staleškom planu. Bilo im na sreću, a nama starijima na
veselje!

Posebno će me veseliti ako naši Dani i ovaj naš Sabor proteknu u zaista uspješnom
radu, s izložbama i priredbama, u veselim i pravim prijateljskim druženjima, da nam svima
ostanu u ugodnom sijećanju i sa željom da se po mogućnosti opet, na veliku radost našeg
kolege Alda Sošića ponovo ovako lijepo »geodetski« družimo u Rovinju.

Krešimir Čolić

PRVI MEĐUNARODNI SIMPOZIJ O LASERSKOJ TEHNICI U GEODEZIJI I
RUDARSKIM MJERENJIMA

Prvi međunarodni simpozij o laserskoj tehnici u geodeziji i rudarskim mjerenjima
održan je u Ljubljani i Velenju (Slovenija) od 14. do 16. rujna 1995. godine.

Održani su sljedeći referati:
A. BEINAT: A METEOROLOGICAL MODEL FOR EDM CORRECTIONS AND ITS
APPLICATION JN A MOUNTAJN REGION (Meteorološki model za korekcije elek
trooptičkih daljinomjera i njihova primjena u planinskim područjima)
B. 1. GORHAM: A NOVEL DESIGN OF THEODOLITE FOR USE WITH LASERS
AND LEDs (Nova konstrukcija teodolita za upotrebu s laserima i LED-om)
B. WITTE and W. SCHAUERTE: INSTRUMENTAL ERRORS OF ROTATJNG LA
SER LEVELS DEMONSTRATED BY THE NEW THEIS TAL S (Instrumentalne
pogreške rotirajućeg laserskog nivelira prikazane pomoću novog TAL S)
W. MUAERER and K. SCHNADELBACH: LASERJNTERFEROMETRY - TEN
YEARS OF CALIBRATING INVAR LEVELLING STAFFS (Laserski interferometar -
deset godina kalibracije invarskih nivelmanskih letava) - pozvano predavanje
F. F. ZABLOTSKY, S. H. SAVCHUK and B. PALIANYTSIA: ON THE ATMOSPHE
RIC INFLUECES AT LASER LONG-RANGE FINDING (O atmosferskim utjecajima
kod laserskih daljinomjera za mjerenje velikih duljina)
S. H. SAVCHUK and F. F. ZABLOTSKY: THE REFRACTION OF THE LASER RA Y
IN THE TURBULENT ATMOSPHERE (Refrakcija laserske zrake u turbolentnoj atmos
feri)
R. T. TODOROVIĆ, B. ŠKARJA and M. MA VEC: SOME ASPECTS OF THE LASER
BEAM USE FOR GEOMETRICAL CONTROL IN COAL MINING TECHNOLOGY
(Neki aspekti laserskog snopa upotrijebljenog za geometrijsku kontrolu u tehnologiji
rudnika ugljena)
M. KAŠPAR: MODERN LASER TECHNIQUES FOR ALIGNING OF PIPELINES
AND SHIELD CONTROL OF PIPE - JACKING SETS (Moderne laserske tehnike za
ravnanje cjevovoda i kontrolu spojeva cjevovoda)
M. J6ZWIK: APPLICATIN OF LASERS IN MINE SURVEYING - ECONOMIC
ASPECTS (Primjena lasera u rudarskom mjerništvu - ekonomski aspekti)


